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Referat 3 – 13. juni 2023 – Godkendt 
 
 
 

 
Study Board of Language and International Studies 
Kroghstræde 3 
DK-9220 Aalborg East 
 
Study Board Secretary 
Inga Ernst Andersen 
Phone: +45 9940 9190 
e-mail: inga@ikl.aau.dk 

 
 
  Date: 04/07/23 
  Sagsnr.: 2023-017-02890 

Date and time Tirsdag, 13 juni 2023 kl. 1230-1430 i lokale 1.202 
Present: Elected VIP Ben Dorfman (BD, studienævnsforperson); Kirsten Jæger (KJ, repræsentant LISE); Lotte Dam (LD, repræsentant SIS) 
Present: Elected students Ida Marie Lindschouw (IML, studenterrepræsentant LISE og studienævnsnæstforperson); Henriette Vadmand Madsen (HVM, studenterrepræ-

sentant LISE); Celina Dambek Sørvin (CDS, studenterrepræsentant LISE) 
Present Observers Morten Ziethen (MZ, studieleder); Merete Nielsen (MN, SIS studiesekretær); Freja Rosenlund (FR, studenterstudievejleder); 
Not Present Bent Boel (BB, repræsentant LISE) 
Referent Inga Ernst Andersen (IEA, studienævnssekretær) 
Godkendt 4. juli kl12 
 

 
 

Sagsfremstilling / Drøftelse Beslutning / opfølgning / 
ansvarlig 

1. Godkendelse af dags-
orden 
 

Godkendelse af dagsorden for dagens møde. 
Referat 2 11 april 2023 er godkendt via Teams. 

Dagsorden blev godkendt. 

2. Opfølgning siden sidste 
v/ SNF  

Sagsfremstilling: 
a. Nyt studienævn februar 2024 
b. BD har haft møde med Studietrivsel til en snak om indsats og muligheder. 
c. Opdatering af flyers 
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Information/drøftelse: 

a) Intet nyt siden sidst. Udmelding i forhold strukturen forventes i september.  
b) Vi har ikke så mange studerende lige pt, der har udtrykt behov for støtte/hjælp fra Studie- og Trivselsvejled-

ning. BD’s møde med Trivsel skyldes primært et enkelt semester som har haft massive problemer fra stu-
diestart. Problemerne strækker sig fra sociale relationer, faglige relationer til problemer i forhold til gruppe-
arbejde/dannelse. BD oplever, at det som studienævnsforperson kan være svært at håndtere sociale pro-
blemer. Der er blevet foretager en analyse, men kun 22 studerende svarede. Vi oplever desværre også en 
stigning i antal af klager over faglige karakterer. Desværre har Trivsel ikke ressourcer til at afholde work-
shops for de studerende, men er til rådighed for individuelle snakke med studerende. 
På mødet fik BD oplyst, at ansættelse af psykolog igennem Trivsel vil koste 30.000 kr. Førstkommende tors-
dag, deltager SN medlemmer i dialogmøde med Trivsel. Celina har sendt forslag på forhånd til Shaline fra 
Trivsel.  
 
Der kom forslag frem til at afhjælpe problematikken. Et forslag lød på at invitere Trivsel til at komme til et 
mindre oplæg i forbindelse med semesterstart. Et andet forslag var at tage emnet gruppearbejde op på se-
mesterstart infomødet og her lægge op til at høre de studerendes kommentarer.  

c) Flyers er opdaterede. FR har stadig et større oplag på kontoret. 
 

3. Semesterplaner/under-
visningsbudget E23 

BD gav kort intro til processen omkring timetalsbevilling til undervisning og planlægning af samme generelt. 
 

BD gennemgik planen for LISE, hvor 1. semester har været sværest at få bemandet. 
LD gennemgik planen for SIS. 
 

Semesterplanerne blev 
godkendt. 

4. Censorrapporter LISE Desværre ikke tilgængelig på nuværende tidspunkt.  

5. Nyt fra studievejleder 
og studenterrepræsen-
tanter 

Der var følgende nyt: 
 
FR kunne fortælle at der har været god respons fra ’Studerende for en dag’. Der har bla. været 3 ’studerende’ fra 
København, hvor der desværre kun var muligt for en af dem at overvære undervisning. 
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Det ville være ønskeligt om der var flere interesserede, hvor man så kunne afvikle seancen for en samlet flok på én 
dag på campus.  
 
HVM: Der har været sendt det sædvanlige spørgeskema ud men ingen respons. HVM hører ofte spørgsmålet: Hvem 
godkender eksamener? 2. semester LISE studerende tilkendegiver, at de er overraskede over springet i niveauet i 
grammatikeksamenen i forhold til 1. semester. 
BD: Eksamener godkendes af 2 personer og er den eksamen, der giver de studerende størst udfordring generelt. 
 
Megen snak om sværhedsgraden i faget. BD kan kun opfordre de studerende til at deltage i undervisningen. Det er 
meget vigtigt og forudsætning for at kunne blive klædt på til eksamen. Der er reageret på de studerendes reaktioner 
og ’kritik’ af faget/eksamen, så der er fokus på det fremadrettet. 
 
HVM: Generelt okay feedback fra 2. semester studerende hvad angår projekt og eksamener. HVM har en opfattelse 
af at 2. semester er et stabilt hold, der fortsætter på studiet. 
 

6. Input til Friday Guest 
Lectures Fall 2023 

BD efterspurgte forslag til FL aktiviteter/emner 
 
Følgende forslag blev nævnt: 
U.S. Ambassade 
Tidligere SIS/LISE studerende med arbejde som uddannelsen er orienteret mod. 
United Nations Youth Association og European Youth 

 

7. Meddelelser LD: Der bliver lavet lidt små ændringer i SIS Studieordningen 2022, hvilket betyder, at nuværende 3. semester kan nå 
at få nyt modul på 5. semester i efteråret 2024. Ændringen skal godkendes i studienævnet til sidst. 
 
Der afholdes et lille festligt arrangement for bachelorerne på SIS som et farvel til underviserne.  
 
Dimission 30. juni 17.30 - invitationer er på vej. 
 

 

8. Eventuelt Intet  
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